
Letošní vodění medvěda v sobotu 26. února
provázelo krásné předjarní počasí



Vydavatel: Městys Dřevohostice, IČ 00301213

Adresa redakce: Úřad městyse Dřevohostice, Náměstí 74, 751 14 Dřevohostice,

tel. 581 297 913, ou@drevohostice.cz

Řídí redakční rada 
ve složení: Stanislav Skýpala, tel. 581 297 911, starosta@drevohostice.cz; Petr Dostál, 

tel. 581 297 912, mistostarosta@drevohostice.cz; Ing. Alena Kopečková,
Mgr. Hana Sedlářová, Ludmila Zehnálková, Jiří Kasperlik, Jaroslav Dopita,
Jana Josieková

Ev. č. u MKČR: E 12657

Periodicita: Čtvrtletně

Náklad: 500 ks

Cena: 15 Kč

Místo, datum 
a číslo vydání: Dřevohostice, duben 2011, číslo 1/2011

Grafická úprava a tisk: Elan spol. s r.o. Přerov

Uzávěrka příštího čísla: 30. 6. 2011

��

Je dobfie, Ïe ãasto od Ïivota nedostaneme to,
co povaÏujeme za nejlep‰í, uãí nás to pokofie.

Adžán Kovida
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Vážení čtenáři,
vážení spoluobčané,
tři měsíce nového roku uběhly jako voda. Paní zima

nás trochu potrápila, ale s přibývajícími slunečními paprsky se
nezadržitelně hlásí jarní období, na které se zajisté všichni těšíme.

Již jenom vzpomínka nás vrací zpět na plesovou sezónu, divadelní představení,
Vodění medvěda, Šibřinky, Pochování basy, akce, které pobavily a potěšily celou řadu
občanů z Dřevohostic i širokého okolí.

Na zasedání 24. března zastupitelé schválili rozpočet na rok 2011. Standardně je
rozdělen na financování provozních výdajů městyse a na investice. Rozpočet je sesta-
ven jako vyrovnaný, což znamená, že výdaje a příjmy jsou ve stejné výši. Dosahují
částky zhruba 19 milionů 913 tisíc Kč. Jsem přesvědčen, že schválený rozpočet
umožňuje zajistit všechny oblasti života městečka i jeho další rozvoj.

Jak jsme vás již informovali, bude letošní rok výrazně budovatelským. Dotace na při-
pravené projekty, o které jsme žádali, byly potvrzeny. Celkové investice na školu, hřiště
u školy, zámek i objekty v Turovicích dosáhnou částky 21 mil. Kč. V letošním roce osla-
ví škola 55. výročí od svého otevření a tak jí zajisté nový „kabát“ bude slušet.

Ministerstvo životního prostředí vytipovalo lokality zařazené do soustavy Natura
2000 – soustava chráněných území, jejímž cílem je zabezpečit ochranu těch druhů
živočichů, rostlin a typů přírodních stanovišť, které jsou z evropského pohledu nej-
cennější. Vytvoření soustavy Natura 2000 ukládá např. právní předpis Evropského
společenství - Směrnice o stanovištích (92/43/EHS) ze dne 21. května 1992 o ochra-
ně přírodních stanovišť, volně žijících živočichů a planě rostoucích rostlin. Dřevohos-
tický les byl zařazen do návrhu na vyhlášení Přírodní památky Lesy u Bezuchova.
Lokality zařazené do Natury 2000 mohou výrazně omezit majitelům nejen hospodář-
skou činnost, ale i péči o zvěř. Zastupitelstvo městyse na své schůzi dne 15. 12. 2010
neschválilo návrh na vyhlášení Přírodní památky Dřevohostický les. Námitky byly
zaslány na Krajský úřad Olomouckého kraje. Tím jsme se připojili k dalším obcím
i soukromým vlastníkům, kteří tento postup hodnotí jako diskriminační. Vyhlášení pří-
rodní památky se týká lesů v soukromém vlastnictví a v minimální míře lesů obhos-
podařovaných Lesy České republiky. Krajský úřad Olomouckého kraje, Odbor život-
ního prostředí nám sdělil, že na základě došlých námitek bylo zahájeno řízení. Dne
11. 4. 2011 jsme obdrželi Rozhodnutí z Krajského úřadu Olomouckého kraje, Odbo-
ru životního prostředí, ve kterém je nám sděleno stanovisko k zaslaným námitkám.
Tyto s odvoláním na ustanovení zákonů, nařízení vlády a Listinu základních práv a svo-
bod neakceptuje.

Vážení spoluobčané, zajisté se zájmem pročítáte Dřevohostický zpravodaj, který
vás informuje o dění v našem městečku. Přesto zůstává řada otázek, na které hle-
dáte odpovědi. Nabízím vám novou pravidelnou rubriku pod názvem „Občan se ptá,
starosta odpovídá“. V této rubrice se vám pokusím odpovědět na jakýkoli dotaz týka-
jící se Dřevohostic. Dotazy můžete přinést, poslat klasickou poštou, zatelefonovat
nebo poslat e-mailem na adresu: starosta@drevohostice.cz.

Stanislav Sk˘pala, starosta mûstyse

Dfievohostick˘ zpravodaj 1/2011 1



2 Dfievohostick˘ zpravodaj 1/2011

Sloupek místostarosty
Sotva jsem v předjaří lidsky pochopil lékaře, aniž bych souhlasil s jejich metodami, už

mi doručili dotazník pro sčítání lidu. Nevím, co nám to sčítání přinese, proč potřebují na
ministerstvu vědět, ve kterém žiji poschodí a jakým dopravním prostředkem jezdím do
práce, ale vše jsem poctivě vyplnil. Teď čekám kontrolu, která bude zjišťovat pravdu. Jak
zjistí, zda věřím nebo nevěřím, když se mě na to ptají, to netuším. A také chvíli ještě
počkám, než se vyzuří ta velká koaliční bouře. Myslím ta pražská. U nás na jednání zastu-
pitelstva zatím nacházíme shodu. Schválení rozpočtu předcházela jednání finančního
a kontrolního výboru a následně byl rozpočet na jednání dne 24. 3. přijat. Jen krátce
k jeho struktuře: příjmy, které přicházejí do rozpočtu prostřednictvím daní, jsou pouze
odhadovány, výše místních poplatků vychází ze zkušenosti minulých let, dotace z kraje
na školství a na státní správu je opět nižší, než tomu bylo loni, a to jak nám budou pla-
tit okolní obce za umístění svých žáků v MŠ a ZŠ, je také pouze předpoklad. Příjmy z lesa
chceme mít vyšší než výdaje, letos by měl být les ziskový asi 370.000 Kč. Příjmy z kul-
tury se budou odvíjet od toho, jak budete obcí pořádané akce navštěvovat a jak pocti-
vě se bude platit vstupné. Důležitou položkou jsou i příjmy z pronájmu obecních bytů
a příjmy od podnikatelů, kteří mají pronajaty prostory v majetku obce. Až v únoru toho-
to roku nám byla poskytnuta dlouho toužebně očekávaná dotace ze Státního fondu na
výsadbu stromů aleje kolem zámku ve výši 631.000 Kč. A to nám slibovali, že peníze
dostaneme koncem roku minulého, aby rozpočet obce nezaznamenal propad... Výtě-
žek z prodeje obecních pozemků je rovněž příjmem rozpočtu, snad se nám i tuto kapi-
tolu podaří v odhadované výši naplnit.

Na straně výdajů je uvažovaná investice do rekonstrukce chodníků. Zda se však bude
do chodníků v letošním roce investovat, to je jednoduchá otázka, na kterou je dosti slo-
žité teď v dubnu odpovědět. Nevíme totiž úplně přesně, kolik nás budou stát už za pár
dnů zahajované tři stavební akce v naší základní škole. Možná se něco z vykalkulova-
ných částek ušetří, ale možná, že budou někde nutné vícepráce, a pak budeme muset
v rozpočtu najít rezervu. Snad kdybychom měli rentgenové oči a viděli, jak vypadá ske-
let školy. Do chodníků bychom však i letos nějaký peníz pustit chtěli, za loňskou mod-
rou stuhu dostaneme odměnu z ministerstva pro místní rozvoj, tak snad alespoň polo-
žíme novou dlažbu od Domu služeb po samoobsluhu a tím se uzavře další etapa
rekonstrukce náměstí. Výraznou položkou na straně výdajů je provoz ZŠ a MŠ, na kul-
tuře chceme letos šetřit. Částka výdajů v kapitole zvané Zámek se zdá drtivá, ovšem
v této položce se skrývají hlavně výdaje za energie. Letos se na zámku dodělává rekon-
strukce dalších tří místností a i když podstatnou část těchto rekonstrukcí financuje sdru-
žení dvou mikroregionů –MAS, tak my musíme topit a svítit, protože všechny práce pro-
bíhají od ledna do začátku května. Kapitola Péče o vzhled obce a veřejnou zeleň obsahuje
nejen celoroční mzdy a všechny odvody členů pracovní skupiny obce, ale i náklady na
vykácení a znovuobnovení švestkové aleje vedoucí k lesu. Výdaje na zastupitelstvo obce
obsahují i plat starosty a místostarosty, musím se zde zmínit, že výdaje této kapitoly jsou
nižší oproti loňským létům, zastupitelé se totiž vzdali svých odměn ve prospěch mláde-
že, čímž vzniká nová výdajová položka, ovšem velmi rozumně orientovaná. Částka na
činnost místní správy má již čtvrtým rokem silně klesající tendenci. Ještě v roce 2008
jsme na chod našeho obecního úřadu plánovali asi 3,16 mil. Kč. O rok později to bylo
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2,91 mil. Kč a loni 2,69 mil. Kč. Letos je to 2,55 mil. Kč, jestli s touto částkou vystačíme,
nevím, když však chceme, aby i ostatní šetřili, musíme šetřit i my. Celý rozpočet je schvá-
len jako vyrovnaný.

A ted ještě k opravě budovy naší základní školy. Podklady k výběrovému řízení akce
Výměna oken a zateplení školy si vyzvedlo celkem 19 společností. Nabídku podaly
však jen společnosti čtyři. Výběrová komise, kterou tvořili čtyři členové olomoucké firmy
BM asistent, náš stavební dozor pan Naxera a radní paní Danuše Kociánová jako vítě-
ze doporučila zastupitelstvu ke schválení fy. Ptáček – pozemní stavby s .r. o. Kojetín.
Zastupitelstvo výběr komise akceptovalo. Samotná zpráva o posouzení a hodnocení
nabídek z tohoto výběrového řízení je umístěna v plném znění na webových stránkách
obce. Dá se předpokládat, že už začátkem května se akce naplno rozběhne a ukonče-
na by měla být do dvou měsíců. My sami jsme uvažovali, že hlavní práce budou pláno-
vány na období prázdnin, dle současného harmonogramu, se kterým firma zvítězila ve
výběrovém řízení už však bude na začátku prázdnin hotovo a škola již bude mít nový
kabát… Jak jednoduše se to dá napsat, kolik starostí však před námi teď stojí. V termí-
nu téměř souběžném totiž bude probíhat i další akce Výstavba sportovního hřiště
u školy. I tento projekt je podpořen dotací, v současnosti provádíme výběr hlavní doda-
vatelské firmy. A v červenci do už opravené školy začneme stěhovat počítače a interak-
tivní tabule, protože i projekt počítačové učebny byl odsouhlasen v náš prospěch…

Právě vyvanul můj jarní optimismus. Úspěšně dokončit všechny akce nebude jedno-
duché. Tak vyžeňme všechny chmury a doufejme v to nejlepší.

Petr Dostál
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§ poloÏka popis v Kã
1111 DaÀ z pfiíjmÛ fyz.osob ze záv.ãin. a funkã.poÏitkÛ 2 310 000,-
1112 DaÀ z pfiíjmÛ fyz.osob ze SVâ 170 000,-
1113 DaÀ z pfiíjmÛ fyz.osob z kapit. v˘nosÛ 235 000,-
1121 DaÀ z pfiíjmÛ právnick˘ch osob 2 220 000,-
1121 DaÀ z pfiíjmÛ právnick˘ch osob za obec 420 000,-
1211 DaÀ z pfiidané hodnoty 5 350 000,-
1337 Poplatek za likvidaci komunálního odpadu 599 000,-
1341 Poplatek ze psÛ 24 800,-
1343 Poplatek za uÏívání vefiejného prostranství 15 000,-
1347 Poplatek za provoz. v˘herní hrací pfiíst. 60 000,-
1351 Odvod v˘tûÏku z provozu loterií 40 000,-
1361 Správní poplatky 250 000,-
1511 DaÀ z nemovitostí 793 000,-
2460 Splátky pÛjãek 18 600,-
4112 Neinv. pfiijaté dotace ze SR na ‰kolství a st. spr. 1 857 000,-
4116 Ostatní neinvest. pfiij. dotace ze SR (Úfiad práce) 105 000,-
4121 Neinvestiãní pfiijaté dotace od obcí 700 000,-
4134 Pfievody z rozpoãtov˘ch úãtÛ 60 000,-
4139 Ostatní pfievody z vlastních fondÛ 60 000,-

1019 2131 Pfiíjmy z pronájmu pozemkÛ 307 380,-
1031 2111 Pûstební ãinnost (les) 1 480 000,-
2321 2132 Pfiíjmy z pronájmu ost. nem. (âOV) 600 000,-
331 211 Pfiíjmy z ãinnosti knihovnické 6 000,-
3319 2111 Pfiíjmy z kultury 200 000,-
3322 2132 Pfiíjmy z pronájmu - zámek 56 000,-
3349 2111 Pfiíjmy z prodeje zpravodaje 25 000,-
639 2222 Nadmûrn˘ odpoãet DPH 7 712,- 
3612 2132 Pfiíjmy z pronájmu - byty 460 000,-
3612 2141 Pfiíjmy z úrokÛ 3 000,-
3613 2132 Nebytové hospodáfiství - nájem 310 000,-
3632 2111 Pohfiebnictví - hfibitovní poplatek 27 000,-
3632 2132 Pronájem smuteãní sínû 3 000,-
3639 2133 Pfiíjmy z pronájmu mov. vûcí 10 000,-
3111 2122 Odpisy M· 25 697,-
3722 2112 Prodej pytlÛ 2 500,-
3725 2324 plasty EKO-KOM 55 000,-
6310 2141 Pfiíjmy z úrokÛ 5 000,-
6171 2111 Poskyt. sluÏeb 13 238,-
3113 2122 Odpisy Z· 241 000,-

4118 Dotace SZIF 631 000,-
1019 3111 Prodej pozemkÛ 158 000,-

Celkové pfiíjmy v roce 2011 19 913 927,-

Rozpočet městyse Dřevohostice na rok 2011

Příjmy
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§ poloÏka popis v Kã
1031 Lesní hospodáfiství 1 110 000,-
2219 Chodníky 938 000,-
2221 V˘daje na dopravní územní obsluÏnost 196 000,-
2310 Pitná voda 2 000,-
2321 Odvádûní a ãi‰tûní odpadních vod 10 000,-
3111 Pfied‰kolní zafiízení M· 500 000,-
3113 Základní ‰kola 2 026 000,-
3314 âinnosti knihovnické 94 000,-
3319 ZáleÏitosti kultury 600 000,-
3322 Zámek 1 000 000,-
3349 Ost. záleÏitosti sdûl. prostfi.- zpravodaj 73 000,-
3399 Ost. záleÏitosti kultury – vítání obãánkÛ 65 000,-
3612 Bytové hospodáfiství 200 000,-
3613 Nebytové hospodáfiství 240 000,-
3631 Vefiejné osvûtlení 696 000,-
3632 Pohfiebnictví, hfibitov 150 000,-
3725 Svoz plastÛ 28 000,-
3639 Komunální sluÏby 150 000,-
3721 Sbûr a svoz nebezpeãn˘ch odpadÛ 50 000,-
3722 Sbûr a svoz odpadÛ 630 000,-
3745 Péãe o vzhled obce a vefiejnou zeleÀ 2 200 000,-
5512 PoÏární ochrana 221 000,-
6112 Zastupitelstvo obce 1 262 400,-
6171 âinnost místní správy 2 550 000,-
6310 Obecné v˘daje z finanãních operací 140 000,-
6320 Poji‰tûní 130 000,-
6402 Vratka volby 2009 1 988,-
6399 DaÀ z pfi. za obec 420 000,-
6409 Ostatní ãinnosti j.n. 860 000,-
6330 Pfievody vlastním úãtÛm a fondÛm 120 000,-
3421 VyuÏití volného ãasu dûtí a mládeÏe 133 404,-

8114 Splátka krátkodobého úvûru 1 401 135,-
8124 Splátky dlouhodob˘ch pÛjãek 1 716 000,-

Celkové v˘daje v roce 2011 19 913 927,-

Návrh rozpoãtu – vyvû‰en dne 8. 3. 2011 a sejmut dne 25. 3. 2011

Rozpoãet na rok 2011 byl schválen Zastupitelstvem mûstyse Dfievohostice dne 24. 3. 2011

Výdaje



6 Dfievohostick˘ zpravodaj 1/2011

Finanční a Kontrolní výbor
Zastupitelstva městyse Dřevohostice
Vážení spoluobčané,
vzhledem k malé účasti vás občanů na zasedáních Zastupitelstva městyse Dřevo-

hostice, se předsedové finančního a kontrolního výboru rozhodli pravidelně informovat
o činnosti výborů touto cestou. Tímto si vás dovolujeme seznámit se zkrácenými verze-
mi své dosavadní činnosti. Všechny zde uvedené informace byly v úplných verzích pre-
zentovány na veřejných zasedáních Zastupitelstva městyse Dřevohostice.

Jednotlivé kontroly.
Náplň kontroly: Kontrola vybraných položek Rozpočtového opatření městyse

Dřevohostice č. 3/ 2010
Místo kontroly: Městys Dřevohostice, Náměstí 74, Dřevohostice
Datum kontroly: 22. 12. 2010

Zastupitelstvo městyse Dřevohostice v roce 2010 nezmocňovalo Radu městyse Dře-
vohostice k provádění rozpočtových opatření, tato opatření byla schvalována dodateč-
ně při zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice.

Doporučili jsme Zastupitelstvu městyse Dřevohostice uložit starostovi městyse Dře-
vohostice připravit zásady pro dodržování v zákonech stanovených pravidel rozpočto-
vé kázně, které byly předloženy ke schválení Zastupitelstvu městyse Dřevohostice na
zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice 24. 3. 2011.

Finanční a kontrolní výbor zjistil, že byl překročen rozpočet ve výdajích:

1031–200.000 Kč

3113–160.000 Kč

3632–156.128 Kč

3745–1.172.830 Kč

celkem: 1.688.958 Kč
V příjmech navýšen pouze: 1031–38.901 Kč

3632–50.000 Kč

celkem: 88.901 Kč
Schválená dotace ve výši 634.140 Kč bude příjmem rozpočtu v roce 2011.
Finanční a kontrolní výbor požadoval:

- provedení revize lesního hospodářství
- přijetí pravidel rozpočtové kázně
- předložení řešení umoření vzniklého rozdílu

mezi příjmy a výdaji v uvedených kapitolách
ve výši 1.600.057 Kč

Finanční a kontrolní výbor doporučil schválit rozpočtové opatření s výhradami, a to
pouze z důvodu zajištění průběžného financování městyse Dřevohostice. Vedení měs-
tyse porušilo rozpočtovou kázeň (zákon č. 250/2000 Sb.– o rozpočtových pravidlech
územních celků, §22 – porušení rozpočtové kázně) a způsobilo zadlužení městyse bez
vědomí zastupitelstva. O plnění Návrhu řešení umoření vzniklého rozdílu mezi příjmy
a výdaji vás budeme průběžně informovat.
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Náplň kontroly: Zjištění způsobu hospodaření s finančními prostředky poskytnutý-
mi zřizovatelem za období roku 2010

Místo kontroly: Základní škola Dřevohostice, ul. Školní č. 355
Finanční a kontrolní výbor hodnotil inventuru bez výhrad.

Dále paní ředitelka seznámila finanční a kontrolní výbor s kalkulací provozních nákla-
dů plánovaných počítačových učeben, kde náklady na elektrickou energii pro roční pro-
voz učeben se předpokládají 143.125 Kč a celkové náklady pro roční provoz instalova-
né výpočetní techniky budou činit 246.463 Kč

V případě realizace tohoto projektu finanční a kontrolní výbor doporučil zřizovateli
zohlednit náklady spojené s provozem nových počítačových učeben.

Náplň kontroly: Zjištění způsobu hospodaření s finančními prostředky poskytnutý-
mi zřizovatelem za období roku 2010

Místo kontroly: Mateřská škola Dřevohostice, ul. Školní č. 367
Finanční a kontrolní výbor hodnotil inventuru bez výhrad.

Náplň kontroly: Zjištění způsobu hospodaření  za období roku 2010
Místo kontroly: Městys Dřevohostice, Náměstí 74, Dřevohostice
Finanční a kontrolní výbor hodnotil inventuru bez výhrad.

Dále na požádání finančního a kontrolního výboru byly předloženy doklady, kde byla
provedena kontrola výběrových řízení u vybraných akcí.

Z celkového počtu šesti akcí v jednom případě nebylo provedeno výběrové řízení a to:
Chodník na hřbitově.
• zápis z Rady městyse Dřevohostice č. 82 ze dne 31. května 2010 – projednání návrhu

rozpočtu na opravu chodníku na hřbitově
• byla předložena faktura č. 2010061 v částce 136.364 Kč ze dne 13. září 2010, Evžen

Mikeš, provádění staveb, Kladníky 36, Lipník nad Bečvou
• na tuto akci nebylo výběrové řízení – materiál částečně dodal městys Dřevohostice

Dále finanční a kontrolní výbor doporučil Zastupitelstvu městyse Dřevohostice pově-
řit starostu a tím i Radu městyse Dřevohostice přezkoumáním příjmů z prodeje zpravo-
daje, neboť náklady na tisk výrazně převyšují příjmy z prodeje zpravodaje. V roce 2010
náklady na tisk 73.128 Kč a příjmy za prodej 25.000 Kč.

Náplň kontroly: Návrh rozpočtu městyse Dřevohostice na období roku 2011
Místo kontroly: Městys Dřevohostice, Náměstí 74, Dřevohostice

Byl předložen nevyrovnaný rozpočet na straně výdajů o 700.000 Kč. Především pří-
činou vyšších výdajů byla položka 8114 kontokorent ve výši 1.400.000 Kč a navrhova-
ným řešením vyrovnaného rozpočtu byl krátkodobý úvěr v částce 700.000 Kč na straně
příjmů.

Finanční a kontrolní výbor navrhl snížení výdajů o takovou částku, aby bylo dosaže-
no vyrovnaného rozpočtu bez krátkodobého úvěru.

Finanční a kontrolní výbor se dohodl s vedením městyse na další schůzce, která se
uskutečnila 7. 3. 2011 v 15:30 hod. na obecním úřadě, kde byla předložena verze Návr-
hu rozpočtu městyse Dřevohostice, která byla prezentována na Zastupitelstvu městyse
Dřevohostice dne 24. března 2011 v 17:00 hodin.

Dne 7. března 2011 proběhla diskuze nad předloženým vyrovnaným Rozpočtem měs-
tyse Dřevohostice. Finanční a kontrolní výbor doporučil Zastupitelstvu městyse Dřevo-
hostice schválit Rozpočet Městyse Dřevohostice pro období roku 2011 v předneseném
znění.
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Náplň kontroly: 
• Kontrola plnění Usnesení z 2. zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice

z 16. 12. 2010
• Kontrola plnění Usnesení z 3. zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice

z 22. 12. 2010
• Kontrola plnění Usnesení Rady městyse Dřevohostice od zasedání rady č. 2

k 7. březnu 2011
• Kontrola zápisů z ustavených komisí k 7. březnu 2011
Místo kontroly: Městys Dřevohostice, Náměstí 74, Dřevohostice
Finanční a kontrolní výbor neměl výhrady k předloženým dokumentům.

Za finanãní v˘bor: MUDr. Eduard Sohlich,MBA
Za kontrolní v˘bor: Jaroslav Janãík

Zpráva o výsledku přezkoumání
hospodaření městyse Dřevohostice 

za rok 2010
Ve dnech 28.–30. 3. 2011 provedly pracovnice Krajského úřadu Olomouckého kra-

je přezkoumání hospodaření městyse Dřevohostice za rok 2010 ve smyslu §5 záko-
na 420/2004 Sb., o přezkoumání hospodaření územních samosprávných celků a dob-
rovolných svazků obcí.

Byly přezkoumány písemnosti, smlouvy, účetní knihy, výsledky auditů, rozpočet,
vnitřní předpisy, zápisy z jednání rady, zastupitelstva a celá řada dalších materiálů.

Výsledek přezkoumání: nebyly zjištěny chyby a nedostatky.

Podpora spolkového života
a volnočasových aktivit v Dřevohosticích

Na svém ustavujícím zasedání dne 11. 11. 2010 se zastupitelé vzdali finanční
odměny za výkon funkce, která jim může být poskytnuta dle Nařízení vlády č. 20/2009
Sb, o odměnách za výkon funkce pro neuvolněné členy zastupitelstva. Celková úspo-
ra při porovnání s vyplacenými odměnami v minulém zastupitelstvu činí 133 404 Kč
za kalendářní rok. Zastupitelé souhlasili s návrhem MUDr. Eduarda Sohlicha použít
tuto částku na školství, sport a pro děti. Aby rozdělování těchto finančních prostřed-
ků bylo účelné a průkazné, schválili zastupitelé na svém 4. zasedání dne 24. 3. 2011
„Zásady pro poskytování příspěvků na podporu spolkového života a volnočasových
aktivit z rozpočtu městyse Dřevohostice“, které vypracoval starosta. Jednotlivé spol-
ky, organizace i fyzické osoby, pokud splní podmínky uvedené v „Zásadách“, mohou
podávat žádosti o příspěvky.
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„Zásady“ jsou v plném znění včetně příloh (Kriteria hodnocení předložených žádo-
stí, Žádost o příspěvek, Vyúčtování poskytnutých finančních prostředků, Závěrečné
zhodnocení projektu) zveřejněny na internetové adrese městyse Dřevohostice –
www.drevohostice.cz – Spolky a kluby.

Dřevohostický zámek hostil
seminář MAS

Městys Dřevohostice a region MAS – Partnerství Moštěnka byly 17. února 2011
místem konání semináře „Nové informace–infrastruktura–partnerství“, na kterém byly
představeny projekty realizované v rámci Programu rozvoje venkova v oblastech Vzdě-
lávání a informace a Obnova a rozvoj vesnic.

V dopoledním bloku Markéta Kropáčková, místopředsedkyně MAS – Partnerství
Moštěnka, kromě dalšího programu, informovala o zrealizovaných projektech Pro-
gramu rozvoje venkova na území regionu a odpoledne pak následovala exkurze po
obcích MAS s ukázkami realizace konkrétních projektů. Městys Dřevohostice před-
stavil expozici hasičského muzea, výsadbu nové zámecké aleje a nově položenou
podlahu v sokolovně.

informace a foto dodala Marie Tesafiová, MAS - Partnerství Mo‰tûnka
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Medvěda letos vodili hasiči
Vodění medvěda připadlo na sobotu 26. února a ujal se ho Sbor dobrovolných

hasičů. Zúčastnili se v hojném počtu, velcí i malí a obešli celé Dřevohostice za dopro-
vodu Křtomilské kapely Honzy Kubíčka. Medvěd vytancoval hospodyně a ty jej na
oplátku pohostily slivovicí i něčím k zakousnutí.
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Dětské hrátky
Haló, haló, na vědomost se dává, že sraz všech masek na první březnovou sobo-

tu se svolává!
A taky že jo, již po druhé hodině odpolední se začala před sokolovnou rojit spous-

ta princezen, rytířů i šašků, vodníků a kominíků, orientálních tanečnic, supermanů
a jiných hrdinů, všelijakého hmyzu se tu sešlo a to od broučků, přes včelky, čmeláky
až po motýly. Panečku a kolik šelem se nám vyskytlo v jednom sále! Tygři, lvi, med-
vědi, gepardi! A přesto všechno dobře dopadlo. Děti ve svém přestrojení s sebou při-
vedly i své rodiče, kteří radši seděli opodál a vše sledovali s lehkým úsměvem na
rtech. A o zábavu, o tu bylo postaráno. Různé hry a soutěže si pro naše ratolesti
nachystala cvičitelka Věrka s pomocí jejich svěřenkyň a hudbu nám zajistil DJ Alda.
Nedílnou součástí tohoto odpoledne byla i bohatá tombola, a pokud přece jen někte-
ré to dítko nemělo štěstí a nic nevyhrálo, museli rodiče vytasit další „drobné“ a zakou-
pit nějakou tu blbůstku ve stánku, který stál před vstupem do sálu. Takže děti si moh-
ly nerušeně hrát, řádit, tancovat a lítat celé odpoledne až do padnutí a úmorné únavy.
A když děti odešly domů? Že by všechno skončilo? Ba ne, v sokolovně proběhl rych-
lý úklid a příprava na večerní „dospěláckou šibřinkovou zábavu“. Sešlo se večer také
tolik masek?

Jana Kasperliková
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Tak nám ji divadelníci zase pochovali
V úterý před popeleční středou ji položili na máry, opentlili a pěkně jí zazpívali. Hud-

ba hrála smuteční pochod, pohřeb prošel náměstím a nosiči ji položili doprostřed
vyvýšeného pódia. Farář s varhaníkem si asi trochu šňupli konopí, protože zpívali,
házeli grimasy na všechny strany, taky si trochu zakouřili a do poslední kapky vypili
ten mydlinkový luh. Také prozradili, že stejně už pijí třetí den na dluh. Plačky plakaly
na povel, vždyť to jsou divadelnice, a když smuteční řečník přečetl jak trpký život
nebožka měla, byly plačky k neutišení. Kaplan zdůraznil žal, který odchod basy způ-
sobil. Farář přednesl „otčenášky“ a otevřel také kapitolu místních dřevohostických
událostí, popřál všem „bohatý půst“ a celý průvod tak, jak přišel, zase za zvuků
pohřebního pochodu důstojně odkráčel z náměstí.

PD
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Senioři Dřevohostic se sešli 
již počtvrté

Městys Dřevohostice připravil pro své seniory již 4. společenské setkání na neděli
13. března 2011 v sokolovně.

Členové Klubu seniorů Dřevohosticka osobně roznesli pozvánky. Ti, kteří nepřišli,
mohli jen litovat, protože celé odpolední setkání se velice vydařilo.

Nejdříve navodily milou atmosféru s pásmem písniček a říkánek děti z naší mateřské
školky. Na jejich vystoupení navázaly Zpěvanky z Olomouce, jejichž průměrný věk je
kolem 78 let. Kontrast mezi vystoupením dětí a Zpěvanek byl pouze ve věkovém rozdí-
lu, protože jak děti, tak i soubor seniorek předvedly své umění s velkým nasazením.

Zpěvanky nám ukázaly, že není třeba ani v pozdním věku pouze dožívat, ale že je
možné si vždy najít nějakou aktivitu, která nás potěší. Když 84-letá paní Kolaříková zpí-
vala píseň „Ty Lesovské stráně“ z filmu „Madla zpívá Evropě“, mnohým z nás vytryskly
slzičky při vzpomínce na náš domov a na mládí, na všechno to, co jsme v životě proži-
li. A určitě jsme si všichni přáli, aby naši vnuci a pravnuci, kteří jsou pokračovatelé naše-
ho života a které na setkání zastupovaly děti z naší mateřské školy, měli před sebou krás-
ný život plný pohodových chvil ve svých rodinách.

Zpěvanky předvedly ještě velice působivé tance se stuhami a opětovně jsme všich-
ni sledovali, s jakou ladností se dá i ve stáří pohybovat. Nakonec s nimi zpíval známé
lidové písničky celý sál a následně se při znamenité hudbě našeho souboru Kalíšek zača-
lo tančit.

Když k tomu připočtete výborné pohoštění, patřilo toto vydařené odpoledne k těm,
na které budeme rádi vzpomínat.

Jistě mi dovolíte, abych jménem všech seniorů, kteří se setkání zúčastnili, poděko-
vala vedení městyse a všem jeho pracovníkům za práci, kterou měli s přípravou této
akce.

MVDr. Marie Foukalová, CSc.
pfiedsedkynû Klubu seniorÛ Dfievohosticka

Firma Hanácká kyselka, s r.o., Horní Moštěnice nám sponzorsky věnovala na letošní set-
kání seniorů přírodní i ochucené minerální vody „Hanácká kyselka“. Děkujeme.
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V Dřeváčku se nenudíme
Rádi bychom mezi nás pozvali všechny maminky (i tatínky) s předškolními dětmi

do mateřského centra, které aktivně začalo pořádat pro děti různé programy. Děti
jsou rozděleny podle věku: každé pondělí a pátek od 15 hodin navštěvují centrum
maminky s nejmenšími dětmi asi do 1,5 roku, které se zatím chodí okukovat s kama-
rády. V úterý a ve čtvrtek se schází děti od 1,5 do 3 let, v tyto dny si děti hrají a sezna-
mují se s básničkami, na programu je také pohybové cvičení a cvičení na velkých
míčích. Ve středu navštěvují centrum děti od 3 do 7 let. Tento den je pohádkový, kdy
děti samy hrají a rozdělují si role. Potom cvičí nebo tančí s hudbou a také vyrábí papí-
rové výrobky.

A co máme za sebou? V prosinci jsme měli vánoční posezení u stromečku s pře-
dáním dárečků. V březnu jsme si uspořádali malý karneval s hudbou a soutěžemi,
děti byly tak šikovné, že si centrum samy vyzdobily.

Začátkem září bychom chtěli uspořádat už tradiční zámecké promítání a na konec
měsíce plánujeme drakiádu. Na všechny tyto akce srdečně zveme děti i rodiče. Také
bychom rádi upozornili, že každé pondělí v 16 hodin je v sokolovně cvičení pro malé
děti od 3 do 7 let, které vede Peťa Němcová.

V současné době řešíme s vedením obce, kam se od nového školního roku centrum
přestěhuje. Jelikož se do mateřské školky přihlásilo hodně dětí, budeme muset uvolnit
prostory, v nichž Dřeváček v budově MŠ zatím sídlí, pro nově zřízené třetí oddělení škol-
ky. Doufejme, že vše dobře dopadne a vhodné prostory se pro nás najdou.

za Dfieváãek Ivana Kopeãná
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Mladí hasiči
již deset let zápolí v regionu

Někdy se může zdát deset let dlouhá doba, ale jak se říká, v dnešní době utíká čas
jako voda.

V roce 2001 začal po delší časové odmlce opět pracovat kroužek mladých hasičů.
V tomto období nebyla v Dřevohosticích výrazná nouze o mládež a ihned v prvním roce
bylo možno sestavit družstva jak mladší, tak starší kategorie. O naše mládežníky jsem
se staral zpočátku společně s Alešem, Martinem a Petrem. V začátcích podporovala obě
soutěžní družstva celá aktivní členská základna.

Jak čas běžel, tak se i tváře mladých hasičů měnily (ehm... asi dospívali). Martin s Ale-
šem poté převzali funkce v zázemí a technické přípravě soutěžního materiálu. Jako
vedoucí se pak mezi mládežníky objevili Jirka a David. Společně tak do současnosti
zajišťujeme průběžný chod kroužku mladých hasičů.

Za desetileté období se v kroužku mladých hasičů vystřídalo více než šest desítek
kluků a holek z Dřevohostic, Turovic, Radkov a Lipové. Někteří členové po dovršení věko-
vé hranice začali působit v řadách dospělých hasičů, jiní se snaží rozvíjet hasičskou čin-
nost ve svých obcích. Mezi nejvýraznější období patřil rok 2006, kdy jsme měli družstva
mladších žáků, starších žáků, dorostenek i dorostenců.

V tomto období také bylo dosaženo největšího úspěchu ve hře Plamen na postupo-
vých kolech. Naši dorostenci obsadili třetí místo na krajském kole v Bludově.

Největším úspěchem v kategorii mladších žáků bylo v roce 2006 získání prvního mís-
ta v seriálu Středomoravského poháru mládeže. Starší žáci tuto trofej získali v roce 2010.

Za desetileté období se družstva mladších a starších žáků účastnila asi 200 závodů,
kterým věnovala pouze v přípravě více než 500 hodin práce. V hasičské zbrojnici jejich
účast dokládá sbírka více než 120 pohárových trofejí za stupně vítězů. Mezi nejprestiž-
nější účast patři v posledních letech noční závod Bochořská sova, zde již v historických
tabulkách Dřevohostice figurují na stupních vítězů v obou kategoriích. V minulosti jsme
se také zúčastnili neoficiálního mistrovství ČR v Havířově.

Kluci a holky měli možnost
v minulosti navštívit hasičské
muzeum v Přibyslavi, strávit
víkend na zimním soustředění
a téměř pravidelně v zimním
období pořádáme výlet na
bazén s tobogánem a také
bowling.

Tímto bilancováním uplynu-
lých deseti let činnosti krouž-
ku mladých hasičů je třeba
poděkovat všem výše jmeno-
vaným a ostatním aktivním
členům sboru za práci s naší
mládeží.
Pavel Mrtv˘, SDH Dfievohostice

DruÏstvo mlad˘ch hasiãÛ v roce 2002
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Radslavská přilba
již po desáté

Naše družstvo ve složení David, Radim, Jirka, Michal, Pavel a Marek věnovalo pří-
pravě na tuto soutěž téměř měsíc svého volného času. Tak jak tomu bývá již tradicí,
pořadatelé v každém ročníku připraví pro soutěžící nějaké nové disciplíny.

V letošním roce se musela soutěžní družstva vypořádat nově s nástrahami jako
záchrana osoby poraněné vysokým napětím, sání vody z podzemního zdroje za
pomoci turbo čerpadla, demontáž a montáž tlakového ventilu ve snížené viditelnos-
ti, obnovená disciplína dálková doprava vody a v upravené podobě také zásah
u dopravní nehody s ošetřením zraněných osob.

Při účasti 28 soutěžních družstev naši chlapi zvítězili v 7 disciplínách a získali dvě
druhá a dvě třetí místa, v součtu umístění ze 17 disciplín skončili na neoblíbeném
čtvrtém místě. Jako pozorovatel celé soutěže mohu říci, že jejich výkony byly kvalit-
ní a příprava na jednotlivé disciplíny byla mnohdy zajištěna do detailů.

Při závěrečném vyhodnocení zaznělo z úst vedoucího soutěže br. Jemelíka zhod-
nocení 10 ročníků soutěže. SDH Dřevohostice bylo vyhodnoceno jako nejúspěšněj-
ší  soutěžní družstvo.

Pavel Mrtv˘, SDH Dfievohostice
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Myslivecký ples 2011
Myslivecký ples konaný v Dřevohosticích má svou dlouholetou tradici a letos tomu

nebylo jinak. Předposlední lednový víkend, v sobotu 22. 1. 2011, jsme my, členové Mys-
liveckého sdružení Kamenice – Dřevohostice, pořádali ples.

Po předem stanoveném a dohodnutém termínu následovala několikadenní příprava
plesu, který je vyhledávaný, oblíbený a vyhlášený v širokém okolí. Každý člen myslivec-
kého sdružení se podílel na přípravě. Nedílnou součástí každého mysliveckého plesu je
zvěřinová kuchyně, tak tomu bylo i na našem plesu – divočák se zelím, zvěřinové špízy,
smaženky a vynikající srnčí guláš. Příprava těchto chutných a vyhledávaných pokrmů ze
zvěřiny byla časo-
vě náročná. Toho-
to úkolu se naši
myslivci zhostili
s velkou vervou
a odhodláním, po-
děkováním od vás
návštěvníků byl
spokojený úsměv
na tváři a chvála
zvěřinové kuchyně.

Důležitá byla
i výzdoba místní
sokolovny. Naši
členové, kteří se
podíleli na pří-
pravě sokolovny,
odvedli velký kus
práce. Při vstupu
do sokolovny jste si mohli povšimnout bohaté zvěřinové tomboly, ve které nechybělo
např. divoké prase, kus srnčího, zajíci a mnoho další zvěřiny. Tombola byla obohacena
hodnotnými dary od sponzorů ze širokého okolí. Touto cestou bychom jim rádi podě-
kovali.

Pro tento rok jsme zvolili variantu zátiší lesa v podobě smrčků a krmelečku, který zho-
tovili Ladislav Skála a Rostislav Machala za pomocí členů mysliveckého sdružení. Věří-
me, že i výzdoba vám zpříjemnila sobotní večer na našem mysliveckém plesu, a odchá-
zeli jste spokojeni a plní zážitků.

Co říci závěrem? Věříme a doufáme, že se vám na mysliveckém plese líbilo a zvěři-
nová kuchyně chutnala. K tanci a poslechu vám po celý sobotní večer hrála Moravská
Veselka a taneční skupina Gradace.

Do budoucna se s vámi rádi uvidíme při mysliveckých akcích, které MS Kamenice
Dřevohostice připravuje pro rok 2011, např. střeleckých závodech (duben a srpen).

Za MS Kamenice – Dfievohostice
ãlenové v˘boru Zbíral Vladimír, Macek Zbynûk, Bezdûk Jaroslav, Tomãík David
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Fotografie z muzejních sbírek
Alois Šmíd (1886–1962)

se do Dřevohostic přiženil v roce 1910. Byl
krejčím a se svou ženou Karolínou, za svo-
bodna Sklenářovou, bydleli v domě č. p. 88.
Byl velmi činný ve všech místních spolcích,
vynikal i jako malíř obrazů, divadelních kulis
i tváří kolegů herců a hereček.

V době 1. světové války (1914–18) nastou-
pil k pluku těžkého dělostřelectva. Věnoval
se tam i svému řemeslu krejčího a také byl
vyškolen na plukovního fotografa. Doku-
mentoval činnost jednotky nejprve v Rusku,
na konci války byly jeho domovem italské
zákopy. Z této doby pochází válečná foto-
kronika, která je nyní ve vlastnictví jeho vnu-
ka doktora Rostislava Dočkala.
Ten publikoval ve Sborníku Státního okres-

ního archivu 2004 velmi poutavý článek
s mnoha fotografiemi i informacemi z této

válečné doby. Ty jsem v článku využil
i já, zejména jsem ale zjistil, jak se pan
Šmíd dostal k fotografování.

Po návratu z války ve fotografová-
ní pokračoval, to již od roku 1920 pra-
coval jako školník na měšťance v zám-
ku, kde i s rodinou bydlel. Po smrti
manželky se v roce 1947 odstěhoval
na Vysočinu a našemu městečku
věnoval velkou sbírku fotografií a foto-
grafických desek. Díky tomu se tak
můžeme na obrázky ze starých Dře-
vohostic podívat i dnes. Děkujeme.

Mgr. Jifií Jakubál

Pan Alois ·míd v dobû jeho ‰kolniãení
v Dfievohosticích. Je vyfocen samo-
spou‰tí na zámeckém mostû. Takového
si ho lidé je‰tû pamatují.
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V zámeckém altánku se dfiíve i koncertovalo, a Ïe ho postavili uãni místního stavitele pana 
TvarÛÏka, dokazuje dal‰í fotografie. Autorem tûchto a mnoha dal‰ích snímkÛ je pan Alois ·míd.



22 Dfievohostick˘ zpravodaj 1/2011

O sokolském loutkovém divadle
Ochotnickým divadlem, které má v dřevohostickém Sokole více než stoletou tradici,

se podrobně zabývá náš významný divadelník a bývalý režisér místních ochotníků, pan
Ing. František Bednář. Musel vynaložit mnoho času, aby sehnal potřebné materiály a pod-
klady, protože přímí aktéři nám již dávno odešli a odcházejí. Vzhledem k tomu, že pamět-
níků ubývá, rozhodl jsem se zavzpomínat, jak to bylo u nás v Dřevohosticích s loutko-
vým divadlem.

Za II. světové války Němci povolili v sokolovně promítání filmových představení. Povo-
leno bylo hrát i loutkové divadlo. Hrávalo se hlavně přes zimu. Sídlili jsme v sokolovně
v tak zvané „Valašské světnici“. Házenkáři tam mají dodnes při zápasech svou šatnu.
Na podzim roku 1944 byla do Dřevohostic přesunuta německá armáda. Měšťanskou
školu v zámku zabrala a přeměnila ji na kasárna. V obecné škole sídlilo německé veli-
telství. Z „Valašské“ němečtí vojáci zřídili opravnu výzbroje, tedy zbrojařskou dílnu, a nuti-
li nás, abychom loutkové divadlo okamžitě vystěhovali.

Získali jsme jako náhradu jednu třídu v předzámčí, a tak mohlo loutkové divadlo nadá-
le pokračovat. Naše místnost se nacházela hned vedle četnické stanice, která zde teh-
dy sídlila. Já jako malý kluk jsem chodil každou neděli do „divadla“ zatopit, aby našim
malým divákům nebyla zima.

V té době bydlel naproti sokolovny pan Šálek, bývalý scénárista ostravských divadel.
Vyráběl nám různé kulisy a stavěl scény. Jeho žena byla jedna ze sester Jarošových.
Odehráli jsme několik představení a bohužel opět nastala změna. Do městečka přišli dal-
ší němečtí vojáci, a tak nás znovu vyhnali, protože pro ně potřebovali ubytovací prosto-
ry. Tím naše válečná epizoda existence sokolského loutkového divadla skončila. Lout-
ky a rekvizity včetně kulis jsme zabalili a uložili do sklepa pod sokolovnou.

Po osvobození byli lidé nadšení a těšili se i na rozkvět svobodné kultury. Začal opět
opravdový zájem o ochotnické divadlo, které mělo v Dřevohosticích velkou tradici. My
jsme pak znovu ve „Valašské“ postavili naše loutkové divadlo a odehráli jsme několik
velmi pěkných a navštívených představení. V jedné hře, jmenovala se „Krakonošova
zahrada“, hrál Krakonoše živý herec. Byl to dělník z cukrovaru pan Josef Glatzner star-
ší a hra měla opravdu velký úspěch. Na malém jevišti by herec nemohl stát, tak vsunul
část svého těla mezi loutky. Děti ani nedutaly.

Po Novém roce jsme vždy naše loutkové divadlo opět uschovali do sklepa sokolov-
ny. Začaly totiž plesy a „Valašská“ sloužila pak jako bufet a od jara zase jako házenkář-
ská šatna. Později se začala hrát mezinárodní házená a zápasy se konaly vždy v neděli
odpoledne.

Na dřevohostickém náměstí byl v tu dobu uzavřen hostinec a jeho majitel, bratr Vác-
lav Študent, významný člen dřevohostického sokola a velký divadelník, propůjčil sál hos-
tince našemu loutkovému divadlu. A tak mohla pokračovat jeho další činnost. Bylo to na
počátku padesátých let. Na jednu zkoušku se přišel podívat, ale hlavně nás zkontrolo-
vat tehdejší předseda místní organizace KSČ, soudruh Helebrant, pracovník místního
cukrovaru. Velmi nás chválil za to, co děláme pro naše místní malé děti. Při nedělním
představení jsme se trochu posilnili demižonkem „burčáku“, který nám věnoval náš vel-
ký příznivec, bratr – sokol tělem i duší – František Zlámal. Představení  dopadlo velmi
dobře, hráli jsme jako z partesu. Diváci byli velmi spokojeni. Nevšimli jsme si však, že
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v hledišti sedí opět onen předseda KSČ Helebrant. Asi jsme si trochu pustili pusu „na
špacír“, protože nám po odehraném představení hrozil čakanem, že nás nechá všech-
ny pozavírat. Naši loutkoherci a pozdější aktivní, skvělí členové ochotnického divadla
bratři Milan a Rostislav Pešákovi uměli tehdy pobavit děti i dospělé. Byla to jiná, těžká
doba, ale lidé se měli rádi, vždy rádi pobavili a uměli pobavit druhé.

V roce 1953 jsem narukoval na vojnu a po několik let jsem o existenci našeho
loutkového divadla neměl přehled. Pak už se u nás loutkové divadlo nehrálo.
V současné době vídáváme pozvání na loutková představení jen ve větších městech,
v Bystřici pod Hostýnem a hlavně v Přerově. Zde navázali na významnou loutkoherec-
kou tradici. Loutkové divadlo zde hrají opět nadšenci, tak jako my – příslušníci Sokola.

Važme si našich divadelních ochotníků. Věnují mnoho ze svého volného času, aby při-
nášeli radost svým spoluobčanům. Já sám jsem byl dlouho členem Ústředí matice diva-
delního ochotnictví  českého (ÚMDOČ). Jako vyučený elektrikář jsem se věnoval spíše
technickým záležitostem – pomáhal jsem ochotníkům vždy jako osvětlovač a zvukař.

Zdenûk Pavlík, âechy 79, po‰ta DomaÏelice

P.S. Známá osobnost z dřevohostických rodáků - sokolů - a velký patriot městečka,
bývalý kinooperatér místního kina „Hvězda“ Zdeněk Pavlík se v letošním roce dožil 80
let. Ze srdce mu blahopřejeme a přejeme do dalších let mnoho zdraví, pohody a štěstí
v kruhu rodiny.

Mgr. Zdenûk Smifiick˘ a RR

Náš rodák – profesor Josef Sytko
v Rakousku

V posledních letech jsem se dlouhodobě zabýval osobností významného dřevohos-
tického rodáka, profesora Josefa Sytka (1828–1906), národního buditele a jednoho
z významných profesorů Slovanského gymnázia v Olomouci. Byl jedním z prvních zaslou-
žilých pedagogů této – jedné z nejstarších středních škol s českým vyučovacím jazykem
v českých zemích.

Moje odborná studie vyšla ve Vlastivědném věstníku moravském č. 3 v roce 2007.
V závěru mé studie byl otisknut obsah (resumé) mé práce v němčině. A tak jsem byl mile
překvapen, když jsem byl dne 11. ledna 2011 telefonicky osloven PhDr. Marií Makariu-
sovou, odbornou pracovnicí Historického ústavu České akademie věd v Praze. Vyzva-
la mě, zda bych mohl napsat stručnější medailon o tomto našem významném rodákovi
pro Rakouskou akademii věd (Österreichische Akademie der Wissenschaften – Öster-
reichisches Biografisches Lexikon und biografische Dokumentation‚ („ÖAW“), Kegel-
gasse 27, A – 1030 Wien), pro jejich připravovaný biografický slovník osobností Rakous-
ka. Přestože jsem v té době onemocněl, medailon jsem v termínu zpracoval a odeslal.

Jsem velmi rád, že se jméno našeho významného rodáka v souvislosti s rodnými Dře-
vohosticemi – městečkem, které mu nikdy nepřestalo být domovem – objeví v rakous-
ké encyklopedii, která bude k dispozici ve všech zemích, v nichž se hovoří německým
jazykem.

Mgr. Zdenûk Smifiick˘,
pfiedseda Vlastivûdné spoleãnosti Îerotín Dfievohostice 
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Japonsko – kvetoucí země pracovitých
lidí, nyní těžce zkoušená

V neděli 20. února 2011 se uskutečnila v našem kině v pořadí již druhá velmi zajíma-
vá přednáška přerovského cestovatele Jiřího Máry, kterou pro občany našeho městeč-
ka opět zajistila Vlastivědná společnost Žerotín Dřevohostice.

Tentokrát jsme mohli společně s Jiřím Márou, s jeho vzácnou manželkou Alenou,
s jeho synem Jiřím, upoutaným na invalidní vozík (je však detailním zpracovatelem
veškerých tras a pamětihodnos-
tí, kudy cestovali), a s jeho dce-
rou Monikou navštívit pro nás –
obyvatele střední Evropy pořád
ještě ne zcela známou, velmi
zajímavou exotickou zemi –
Japonsko.

Zajímavé vyprávění Jiřího
Máry a jeho paní, která svého
manžela vtipně doplňovala, nás
zavedlo do země, kde si lidé váží
každého kousku půdy, každého
proužku zeleně, každého stromu
i keře. Zavedli nás do země pra-
covitých, skromných lidí, pro
které je základem rodina a její
štěstí, lidí, kteří lpí na svých tisí- Cestovatelská rodina Márov˘ch
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ciletých kulturních tradicích, do země plné přírodních krás, jichž si nesmírně váží.
Beseda byla protkána promítáním kouzelných barevných fotografií a záběrů z DVD,

které cestovatelé natočili. Na závěr si mohli zájemci zakoupit některou ze série knih, kte-
ré Jiří Mára o svých cestách vydal a jejichž jazykovou korekturu vždy ráda provedla paní
ředitelka dřevohostické Základní školy Dr. Nataša Kučerová. K dispozici byla i mnohá
DVD o jejich cestách.

Besedu navštívilo více než šedesát pozorných dřevohostických občanů, kteří mimo
jiné zasluhují pochvalu za věcné otázky v diskusi na závěr besedy.

Odcházeli jsme z besedy plni překrásných dojmů. O to větším šokem bylo pro nás
o několik dní později oznámení o tragickém zemětřesení a následné vlně tsunami, které
postihly tento nádherný kout země 11. března 2011. Velká území této nádherné země
byla zpustošena. Zahynulo mnoho tisíc pracovitých lidí. Dvě hodiny poté se v médiích
objevily zprávy obsahující jméno komplexu atomové elektrárny Fukušima. O šestnáct
hodin později otřásl prvním reaktorem Fukušimy výbuch nahromaděného vodíku. V příš-
tích dnech došlo k havarijnímu stavu prakticky ve všech šesti reaktorech elektrárny.
Následovaly opakované exploze, nucené upouštění radioaktivní páry, tavení palivových
tyčí. Týden poté Mezinárodní agentura pro atomovou energii zvýšila závažnost havárie
na hodnotu 5. Tím byla označena dosud jediná havárie v Pensylvánii – elektrárna Three
Miles Island v roce 1979. Dne 23. 3. 2011 japonský premiér Naoto Kana varuje – situa-
ce v jaderné elektrárně Fukušima I je absolutně „nepředvídatelná“…

Japonští přátelé Jiřího Máry a jejich rodiny, o nichž cestovatel na besedě mluvil, jsou,
podle jeho slov, naštěstí mimo nebezpečí. Avšak mnoho obyvatel této země prožívá vel-
mi těžké, ba kruté období svého života.

Nezbývá nám nic jiného než těmto sympatickým lidem vyjádřit svou solidaritu účas-
tí ve sbírkách a tím, že jim držíme palce a obdivujeme jejich statečnost a klid, s nímž řeší
tuto těžkou životní situaci.

Mgr. Zdenûk Smifiick˘,
pfiedseda Vlastivûdné spoleãnosti

Îerotín Dfievohostice



Střípky z mateřské školky
Mateřinky v pohybu

Mateřinky v pohybu je název akce, jejíž 9. ročník proběhl 7. 4. 2011 v sále Měst-
ského domu v Přerově. Jedná se o nesoutěžní přehlídku pódiových vystoupení dětí
mateřských škol. Letos se zúčastnilo 10 přerovských škol, my a MŠ Tovačov. Naše
malé mažoretky pod vede-
ním paní učitelky Lucie
Pokorné předvedly vystou-
pení s názvem Myšička
jako třetí v pořadí. Jakmile
zazněly první tóny skladby
a holky začaly točit hůlka-
mi, ozval se potlesk zapl-
něného sálu a trval až do
konce skladby. Děvčata se
všem líbila a skladba byla
velmi úspěšná.

Poděkování patří paní
učitelce Pokorné za nácvik
skladby a zorganizování
účasti na přehlídce a také
rodičům, kteří ochotně
dopravili své děti na
vystoupení v Městském
domě v Přerově.
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Mateřská škola plná dětí
S napětím jsme očekávali den zápisu do mateřské školy. Když se 21. března. 2011

dostavilo 24 rodičů, oddechli jsme si. Mohlo se pokračovat v jednáních o otevření
další třídy v MŠ. Bude to na úkor mateřského centra, které využívalo dříve prázdných
prostor mateřské školy. Teď se pro něj budou muset najít prostory jiné.

Rozhodnutím Rady městyse Dřevohostice ze dne 4. dubna. 2011 bylo povoleno
zřídit třetí třídu v MŠ, aby mohly být přijaty všechny děti, které se zapsaly.

Do 1. třídy ZŠ odchází 14 dětí a zůstává 42. V novém školním roce 2011/2012 bude
tak mateřskou školu navštěvovat 66 dětí.

Zřízení dalšího oddělení se neobejde bez vynaložení finančních prostředků zřizo-
vatelem. Prostory se musí zrekonstruovat (sociální zařízení, šatna) a vybavit (náby-
tek, koberec). Všechno se musí stihnout během prázdnin tak, aby 1. září mohly děti
nastoupit do pěkně upravených a nazdobených tříd. Velký zájem o školku nás těší
a doufáme, že se v ní bude všem dětem líbit.

za kolektiv M· Jitka Sedláfiová
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Z dřevohostické školy
První vysvědčení

V pondělí 31. ledna jsme se konečně dočkali a dostali jsme své první školní vysvěd-
čení! Moc jsme se těšili, protože jsme se celý půlrok hodně snažili a udělali jsme velký
kus práce... Kromě spousty jedniček jsme dostali ještě pěkné dárečky.

Trošku nás ale mrzelo, že jsme se nestihli všem pochlubit, protože jsme museli vysvěd-
čení za pár dní zase vrátit. Ale to nevadí, na konci školního roku si to vynahradíme!
Vysvědčení nám už zůstane napořád – všem ho ukážeme a určitě se budeme mít zase
čím chlubit.

Ïáci 1.tfiídy

Zápis do 1. třídy
Dne 20. ledna 2011 proběhl v naší škole zápis budoucích prvňáčků. Společně s rodi-

či se dostavilo 9 chlapců a 7 dívek z Dřevohostic a okolí. Po splnění úkolů, zjištění komu-
nikačních dovedností a namalování obrázku postavy bylo zapsáno 15 dětí do první tří-
dy. Rodiče jednoho žáka požádali o odklad školní docházky.

Všichni vyučující se na nové prvňáčky těší.
M. Kuãerková

Návštěva BIOSu v Přerově
Žáci prvního stupně navštívili v únoru Biologickou stanici. Dozvěděli se zde mnoho

zajímavostí ze života ptáků, prohlédli si vycpané exponáty, plnili úkoly přiměřené svému
věku a vyzkoušeli si, jak se dříve psalo brkem namáčeným do inkoustu. Při odchodu
dostal každý žák malou pozornost (obrázek, kalendář, plakát).

Žáci byli přítomni i zajímavé události: Byli svědky toho, jak obětaví lidé přinesli k ošet-
ření poraněnou labuť. Dnes už se jí daří dobře a s ostatními labutěmi vznešeně pluje po
Bečvě.

Pravěk
Prožít tak aspoň jeden den mezi

lovci mamutů, zažít na vlastní kůži
dobrodružství, která známe z knihy
Eduarda Štorcha Lovci mamutů, to
by byla paráda! Tohle přání vyslovi-
li čtvrťáci, když jsme probírali v hodi-
nách vlastivědy učivo o pravěku.
A představte si, že se jim to aspoň
trošku splnilo. Víte kde? V muzeu
J. A. Komenského v přerovském
zámku při interaktivním výukovém
programu „Pravěk“. Se zavázaný-
ma očima děti prošly výstavními
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Mažoretky Třpytky
letos začínají soutěžit
Zima byla pro naše malé mažo-

retky obdobím tréninku a příprav na
novou sezónu. Tělocvična jen huče-
la. Nacvičovaly se krokové variace,
točení s hůlkou, nové choreografie
pochodu i pódiové skladby. Vedou-
cí souboru vsadil tentokrát na exoti-
ku a k vybrané skladbě Praha –
Tokio přidal i několik póz připomína-
jících umění japonských gejš.
5. března děvčata novou skladbu
poprvé předvedla na exhibiční sou-
těži Podhostýnský pohár v Bystřici
pod Hostýnem. V krásné sportovní

prostorami, všemi smysly vnímaly
atmosféru dávno zmizelého světa.
Po prohlídce expozice si samy
zahrály na archeology a po vyhod-
nocení svých nálezů se rády vrátily
do současnosti, zvláště když naše
cesta na autobus vedla kolem cuk-
rárny, kterou jsme nemohli minout.
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hale společenského domu Sušil měla možnost se porovnat s 30 mažoretkovými sou-
bory z celé republiky i Slovenska, poznat tíhu trémy před vystoupením i radost z potles-
ku a povzbuzování. Každý jednou začínal, a tak i my, mažoretky Třpytky, letos vstupuje-
me do své první soutěžní sezony. 1. května nám držte palce, čeká nás kvalifikační soutěž
v Bělotíně.

Páťáci a dopravní výchova
Naše paní učitelka nám domluvila dopravní výchovu v Přerově. Od školy jsme odjeli

autobusem a těšili se, co nás čeká. Ve velké budově šly nejdříve holky na počítače a klu-
ky čekala nauka. U počítačů jsme poslouchaly poučení o značkách a vybavení kola,
potom si zkusily test s otázkami na počítači a také zahrály hru s kolem na silnici.

Po chvilce jsme se prostřídali a my holky si v nauce povídaly o bezpečnosti v dopra-
vě. Dostaly jsme kartičky s úkoly, vyzkoušely si jak dávat první pomoc. Hodně jsme se
toho všichni naučili. Patricie Pechová

Jak jsme vodili medvěda
Ve škole si často povídáme o různých lidových tradicích, ale na vlastní kůži jsme si

my, osmáci, poprvé letos vyzkoušeli vodění medvěda. Nejtěžší asi bylo sehnat pro klu-
ky kostýmy medvěda, prasete, myslivce, doktora, učitele či kominíka a hlavně se pořád-
ně naučit text. My dvě holky jsme se přidaly v kostýmech Macha a Šebestové a po týd-
nu příprav, ale i dohadování jsme vyrazili v doprovodu paní ředitelky do mateřské školky.
Tam nás děti přijaly moc pěkně, a tak jsme s posíleným sebevědomím obešli všechny
třídy naší školy. Pochutnali jsme si na sladkostech a dalších výslužkách a dokázali si, že
něco dovedeme. Bylo to fajn a uznáváme, že takové lidové zvyky můžou být prima.

za osmáky Dá‰a a Denisa

Plavání, plavání, to nám život zachrání
Když máš vlasy zplihlé, chybí ti jen fén, plavky, ručník rychle zajdi na bazén... Tato

plavecká hymna na nápěv pohádkové písničky Dělání zněla v autobusu každý týden
od 13. ledna až do 31. března. Druháci a třeťáci z naší školy se na přerovském bazé-
nu učili dýchat ve vodě, splývat a zdokonalovat v různých plaveckých stylech. Až na
malé výjimky se to všem podařilo a po zásluze byli při poslední lekci odměněni krás-
nými diplomy s delfínky a jinými vodními živočichy. Naposledy se ve čtvrtek 31. břez-
na prostorem bazénu rozlehlo: Pla-
vání nazdar! Zdar!, paním učitel-
kám jsme zazpívali plaveckou
hymnu, předali květiny jako podě-
kování za péči a rozjeli se opět do
školy.

Letošní druháci se už teď těší na
příští rok, jak si zase zaplavou
a zaskotačí ve vodě přerovského
bazénu.

Ïáci 2. a 3. tfiídy
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Co jsme o Velikonocích nevěděli 
O tom, že se blíží Velikonoce, jsme samozřejmě všichni věděli moc dobře. Ve škole

jsme vyráběli keramické beránky, zdobili vyfouknutá vajíčka a povídali si o tajuplném jar-
ním svátku. Dozvěděli jsme se, jak se určuje datum Velikonoc a jak se jmenují dny Paši-
jového týdne.

20. dubna, na Škaredou středu, připravila každá třída ukázku toho, jaké zvyky se dodr-
žovaly nebo dodnes zachovávají. My šesťáci jsme vyfasovali nejkrásnější velikonoční svá-
tek – Červené velikonoční pondělí. Sami jsme si složili kolední básničky: kluci o tom, jak
vyšlehají holky, a holky o vajíčkách a mašlích, které za to klukům dají. Na internetu jsme
zjistili, že na severní Moravě polévají děvčata vodou a na Slovensku stříkají voňavkou,
a tak jsme si připravili i plný kyblík a zbytky parfémů. Tatarec pochopitelně nesměl chy-
bět. Vybrali jsme Ádu a Fandu, aby ostatním žákům všechno pěkně předvedli, a šli jsme
se podívat, co připravily jiné třídy pro nás. Začali jsme od Popeleční středy, kde nás čtvr-
ťáci pohostili pučálkou, to byl naklíčený hrách smažený na sádle, a preclíky, které nosila
dětem z Čech velikonoční liška. Smrtnou neděli představovala, jak jinak, slaměná Smrt-
ka,  se kterou vynášely děti zimu a vítaly jaro. A tak jsme pokračovali celý týden od Květ-
né neděle až po naše Velikonoční pondělí. To bylo ze všech nejlepší, protože jsme je při-
pravovali my! Fanda ukázkově, ale něžně vyšlehal Ádu a halekal při tom Hody, hody,
doprovody. Adélka asi moc nadšená nebyla, protože jsme byli od rána už šestá skupin-
ka návštěvníků, ale statečně to vydržela a všem vysvětlila, že mladé proutky měly dívkám
přinést po celý další rok zdraví a krásu.

A po oslavě musí být pohoštění – ve školní velikonoční čajovně jsme ochutnali léčivý
jarní čaj z bylinek. Byl z kopřiv, meduňky, jitrocele, listů jahodníku a sedmikrásek a paní
ředitelka nás musela dlouho ukecávat, abychom se zeleného odvaru aspoň trošku napi-

li. Vývar z kopřivového listí možná čistí krev,
ale cestou musí jít přes naše mlsné jazýč-
ky, kterým se jeho chuť aspoň zpočátku
moc nelíbila. Velikonoční perník, to byla jiná
pochoutka! Jen se po něm zaprášilo! Všem
se velikonoční výstava moc líbila a řekli
jsme si, o Velkonocích víme zase o něco
víc než vloni. va‰i ‰esÈáci
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Tenisový oddíl T. J. Sokol Dřevohostice
vyhlašuje celosezónní 

dětskou soutěž o tenisového Mistra Dřevohostic
Vážení spoluobčané a sportovní přátelé,
tenisový oddíl T .J. Sokol Dřevohostice pořádá celosezónní dětskou soutěž o teni-

sového Mistra Dřevohostic 2011, kategorie do 10 let a 10–15 let.
Podmínky:
• zúčastnit se může každý chlapec nebo dívka z Dřevohostic a okolí
• podmínkou je vlastní tenisová raketa
• volný vstup na tenisový areál, zde mají děti k dispozici odrazovou zeď a kurty
• registrace zájemců do 15. května 2011 na e-mailové adrese drevotenis@seznam.cz

nebo přímo na tenisových kurtech u kteréhokoliv člena oddílu
• během sezóny se uskuteční 4 turnaje, které budou bodovány, ten, kdo získá nejví-

ce bodů, se stává Mistrem Dřevohostic v kategorii do 10 let nebo v kategorii od 10
do15 let

• vítěz získá putovní pohár, diplom a drobný věcný dar, všichni účastníci obdrží drob-
nost na památku

• další informace můžete získat na internetových stránkách tenisového oddílu
www.drevotenis.ic.cz nebo přímo na tenisových kurtech

Dále si dovolujeme upozornit, že nezodpovídáme za nezletilé děti v areálu teniso-
vého oddílu, a proto doporučujeme rodičům dohled nad svými dětmi.

Jaroslav Janãík,
pfiedseda tenisového oddílu

Mladí hokejisti dobyli Švédsko
Ve dnech 18.–25. února jsme navštívili zemi Tří korunek – Švédsko, abychom

poznali krásy severu a změřili síly se zdejšími hokejovými týmy. Po náročné cestě
autobusem a dvouhodinové plavbě trajektem jsme dorazili do krásného penzionu
Anneberg, který leží poblíž vesničky Bottnaryd. Tato je vzdálená asi 26 km od Jön-
köpingu. Odtud jsme každý den vyjížděli za kulturními památkami a sportovními zážit-
ky. Teploměr ukazoval -18 stupňů, ale protože bylo nádherně slunečno, ani nám tako-
vá zima nevadila.

Na jezeře Svänso, které bylo pokryto silným ledem a třpytivou sněhovou pokrýv-
kou, jsme si mohli zkusit vyvrtat díru do ledu a lovit ryby, bohužel bezúspěšně. Nav-
štívili jsme muzeum zápalek v Jönköpingu, kde jsme si mohli vyrobit vlastní krabič-
ku zápalek. V městečku Gränna jsme na vlastní oči viděli celý proces výroby lízátek
Polkagris. Ve Stockholmu, hlavním městě Švédska, jsme si zblízka prohlédli tajem-
nou Vassovu loď, která byla po 333 letech vytažena z mořského dna a zrekonstruo-
vána. Průvodce nás provedl tamní radnicí, ve které se pravidelně uděluje Nobelova
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cena. V Göteborgu nás zaujalo muze-
um Volvo a Universeum.

Na zpáteční cestě domů jsme navští-
vili dánskou metropoli Kodaň, kde jsme
viděli v Guinessově muzeu rekordů nej-
větší kopací míč, největšího muže,
nejmenší ženu, ženu s nejdelšími vlasy,
slepici, která snesla nejvíce vajec. Neo-
pomněli jsme si sáhnout na sochu malé
mořské víly, abychom se na sever ješ-
tě někdy vrátili.

Nezapomenutelnými okamžiky pro
nás hokejisty byla přátelská utkání. Cítili jsme se jak na mistrovství světa. Nejedno-
mu z rodičů ukápla slza při nástupu svých Zubříků při vztyčených vlajkách za posle-
chu naší hymny. Všichni jsme se soustředili na to, až zazní naše jméno v podání švéd-
ských komentátorů. Všechna utkání, která jsme sehráli, jsme vyhráli. Museli jsme
makat, sebrat všechny síly, protože soupeři nebyli slabí.

Domů jsme přijeli unavení, ale spokojení.
Jakub Machaã a Dominik Kuba,

mladí hokejisti HC Zubr Pfierov

Rozbor hospodaření v našem lese 
za rok 2010

Sestavení plánu pěstební činnosti se provádí na základě skutečného stavu a potře-
by lesa, tzn. plán zalesnění podle bilance holin, ochrana kultur podle nutné potřeby,
naléhavosti na jednotlivých plochách, stejně tak délka oplocení je dána rozměry jed-
notlivých pasek. Ochrana lesa proti kůrovci je dána předpokladem vývinu podle před-
cházejícího roku. Výše nákladů v jednotlivých činnostech se odvíjí od norem spotře-
by času a tarifů v pěstební činnosti. Ceny jsou srovnávány s okolními subjekty
hospodařícími v lesích a s cenami LČR a a. s. Celkový plánovaný objem byl dodržen
jak v nákladech o objemu 500 000 Kč, tak v technických jednotkách. Jejich plnění
bylo dodrženo v plném rozsahu plánu. 

Jiná situace je v těžební činnosti. Tato je závislá nejen na potřebách lesa, tzn. těž-
by výchovné, dále těžba nahodilá – vývraty, souše, zlomy včetně těžby kůrovcové.
Dále je to těžba obnovní, která zpravidla činí přibližně necelé 1 % plochy lesa. Objem
těžby je v poslední době silně ovlivněn pohybem cen na trhu. Lesní hospodářský plán
nám umožňuje výši roční těžby až 2500 m3 za rok. Tato výše těžby pro náš les neby-
la reálná. V roce 2005 se pohybovala výše těžby skutečně okolo 1200 m3, s tím, že
les přirůstá, se objem těžby postupně zvyšuje. Při navýšení těžby narůstaly výnosy
z lesa, nastala obava z plátcovství DPH. V období krize nastala špatná odbytelnost
listnaté dřevní hmoty, u jehličnaté hmoty výrazně ceny poklesly. Ještě v době sesta-
vování plánu nikdo nedokázal předvídat vývoj těchto vlivů, vůbec ne jaká bude odby-
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telnost paliva. Na základě zjištění nových možností odbytu dřevní hmoty byla těžba
zvýšena z 1200 m3 plánovaných na 1782 m3 skutečně vytěžené hmoty. V souvislos-
ti s tím vzrostl objem nákladů v těžební činnosti o 194 443 Kč, přitom nedošlo k pře-
kročení průměrných nákladů na m3, naopak byly nižší, úspora představuje asi
49,5 tis. Kč.

Součástí těžební činnosti je údržba odvozních cest, kde nebyl splněn plánovaný
objem nákladů (100 tis. Kč), čerpáno jen 80 520 Kč, poněvadž byl problém získat fir-
mu, která by materiál na cesty uložila v plánovaném termínu. Tato akce zůstala nedo-
končená a je závislá na vývoji počasí.

Dalším vážným rozporem oproti plánu jsou dotace na pěstební činnost. Z plánu
180 tis. Kč jsme obdrželi pouze 24 040 Kč, pro nedostatek finančních prostředků kra-
je. I když podmínky jsme splnili, na dotaci není právní nárok.

Přes všechny problémy, které nám přinesla krize, neochota firem nakupovat dřev-
ní hmotu v obvyklých cenových relacích, špatný stav odvozních cest, nepřidělení
dotací, máme čistý zisk bez DPH namísto plánovaných 170 000 Kč trojnásobný. Otáz-
kou zůstává, což nikdo nedokáže naplánovat ani předvídat, jak se projeví v hospo-
daření v letošním roce a v příštích letech vyhlášení Dřevohostického lesa přírodní
památkou.

Josef Kretek, lesní hospodáfi

Příjem 1 959 294,00 Kč

+ dotace 24 040,00 Kč
+ vlastní spotřeba 36 496,00 Kč

2 019 830,00 Kč
– DPH 236 545,00 Kč

Příjem bez DPH 1 783 285,00 Kč
+ vrácené DPH 21 878,00 Kč

1 805 163,00 Kč
– náklady 1 212 735,00 Kč

HV 2010 592 428,00 Kč

Samovýroba dřeva 
Městys Dřevohostice umožňuje zájemcům provádět v Dřevohostickém lese samo-

výrobu palivového dřeva. Účelem samovýroby je zpracovat méně hodnotné dřevo,
je tedy zadávána zájemcům pouze v případě, že je takové dřevo k dispozici.

Podle „Pravidel pro samovýrobu palivového dřeva v lesích městyse Dřevohosti-
ce“, schválených Radou městyse Dřevohostice 1. 4. 2009, zájemce o samovýrobu
požádá na Úřadě městyse Dřevohostice každý rok od 1. 7. do 15. 9. a pokud splňu-
je podmínky, dané „Pravidly“, je zařazen do pořadníku, přednostně jsou vyřizovány
žádosti občanů Dřevohostic.

Celá Pravidla pro samovýrobu dřeva jsou zveřejněna na www.drevohostice.cz –
Užitečné informace, nebo uložena na Úřadě městyse Dřevohostice k nahlédnutí.
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Předseda Zemědělského družstva
Dřevohostice apeluje na občany

Vážení spoluobčané,
Zemědělské družstvo Dřevohostice je jedním z největších zaměstnavatelů v Dře-

vohosticích a nejbližším okolí. Hospodaří na pozemcích ve vlastnictví fyzických osob,
to je řady z vás občanů Dřevohostic a přilehlých obcí, dále pak na pozemcích ve vlast-
nictví obcí a v neposlední řadě na pozemcích vlastních a ve vlastnictví státu, to je
Pozemkového fondu České republiky.

Za užívání pozemků platí na základě nájemních smluv s jednotlivými vlastníky sjed-
nané nájemné. V případě, že se jedná o pozemky po tzv. digitalizaci, je nájemné vyplá-
ceno vyšší o daň z pozemků, kterou je v tomto případě povinen platit vlastník pozem-
ků, jinak tuto daň platí družstvo. Za rok 2010 Zemědělské družstvo Dřevohostice
vyplatilo na nájemném a dani z pozemků částku 4 741 tisíc Kč, což představuje z cel-
kových nákladů družstva 7 %, tedy velmi významnou položku. Abychom mohli nájem-
né za pozemky vyplácet, musíme vypěstovat obilí, kukuřici a další plodiny a tyto pro-
dat. Ale k tomu musíme vynaložit další peníze na hnojiva, osiva, chemickou ochranu
rostlin, naftu, mzdy, daně a odvody, opravy strojů a řadu dalších položek. A zdaleka
ne vždy výsledná hodnota produkce pokryje náklady a práci s ní spojenou, a to ať již
z důvodu vysokých cen vstupů (nákladů) a nízkých cen, výstupů (prodejní ceny obi-
lí, zvířat) nebo nepřízně počasí a tedy nízké úrody.

Bohužel ale nejenom uvedené faktory ubírají na efektu zemědělského hospo-
daření. Bezohlednost, neúcta k práci druhých, nedodržování zákonných norem
a upřednostňování osobního prospěchu některých našich spoluobčanů snižují hod-
notu produkce vytvořené družstvem a naopak zvyšují náklady družstva.

Co jinak si myslet o jízdách po polích – například v Dřevohosticích „Za košem“
po vzrostlém ozimém ječmeni, nebo ve Křtomili na „Obršále“ při svozu dřeva z lesa,
jízdách čtyřkolkami v Dřevohosticích za školou nebo na pastvině „Za Matějíčko-
vým“, zpřetrhání a krádež drátu a i izolátorů z oplocení pastviny na „Pod březí“.
Vůbec ježdění kdekoliv po poli, respektive zkracování si cesty traktory, osobními
auty, na motorkách, nebo jízdy s koňmi po polích se rozšířilo na celý námi obhos-
podařovaný katastr.

Dalším nešvarem jsou nepovolené, byť dočasné skládky dřeva na okrajích pozem-
ků obhospodařovaných družstvem, a to v lepším případě, v horším případě jsou to
vyvezené odpady různého druhu na polní hnojiště, anebo rovnou někde na pole.

Jestliže má družstvo plnit funkci řádného hospodáře na pronajatých pozemcích,
udržovat kulturní stav přírody a životního prostředí v obhospodařovaném rajonu, záro-
veň i platit nájemné za půdu a daně, nebude napříště tolerovat výše popsané pře-
stupky a u zjištěných případů bude uplatňovat náhradu škody.

Dovoluji si apelovat na všechny občany Dřevohostic a přilehlých obcí, buďte ohle-
duplní k práci druhých, važme si jeden druhého. Řadu výše popsaných situací lze
vyřešit jinak než doposud, lze se často i domluvit na oboustranně akceptovatelném
řešení. Ing. Vladimír Lapáãek,

pfiedseda ZD Dfievohostice
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Než změníte dodavatele elektřiny…
V posledním období se vyrojila celá řada obchodníků s elektřinou, kteří nabízí

občanům změnu dodavatele za „podstatně lepších podmínek“. Při přesvědčová-
ní využívají i větu „starosta o nás ví“. To, že někteří přijdou ohlásit na náš úřad, že
se budou pohybovat po obci, neznamená, že je starosta doporučuje. Využívám
této možnosti k podání několika zásadních informací.

Elektrickou energii vyrobenou v elektrárnách (tuzemských nebo i zahraničních)
přenáší v ČR přenosová soustava (dráty), které vlastní ČEPS a. s. Od této spo-
lečnosti si části přenosové soustavy pronajímají distributoři, kteří se starají o fyzic-
ký přenos energie z elektrárny až k vám. Jsou tři a mají Českou republiku rozdě-
lenou podle regionů (ČEZ, a. s. distribuce obsluhuje Čechy a severní Moravu, PRE,
a. s. distribuce Prahu a E.ON, a. s. distribuce jižní Moravu a jižní Čechy). Tyto spo-
lečnosti si nekonkurují, protože do každého domu vedou jenom jedny dráty. Pro-
to jejich ceny – tedy poplatky za distribuci, reguluje Energetický regulační úřad.
Povinností těchto tří distribučních firem je zajistit spolehlivost dodávek. Proto musí
provádět pravidelné kontroly a údržbu vedení. Pokud dojde k výpadku, je distri-
butor povinen dodávku elektřiny co nejdříve obnovit. Koncový odběratel nemá
možnost volby distributora.

Dodavatelé jsou společnosti, které nakupují elektřinu od výrobců na tuzemském
i zahraničním trhu jako komoditu a prodávají ji koncovým spotřebitelům. Jsou to
např. BOHEMIA ENERGY entity s r. o., Central Energy, s r. o., United Energy Tra-
ding, a. s., Nano Energies Trade, s r. o., BICORN s r. o., CENTROPOL ENERGY,
A.S. a další. Konkurují si nabídkou různých tarifů pro zákazníky, kde si volně tvo-
ří ceny prodávané elektřiny. Největšími dodavateli jsou u nás ČEZ, E.ON a PRE.
Koncový odběratel si může zvolit libovolného dodavatele. Přechod k jinému doda-
vateli je ze zákona zdarma a lze ho provést jednou za půl roku. Budete-li uvažo-
vat o této možnosti, je dobré vědět, že jen asi polovinu ceny za elektřinu, kterou
platíte, lze ovlivnit změnou dodavatele. 

Při uvažované změně dodavatele elektřiny doporučuji zaměřit se nejen na úspo-
ru v korunách za období 12 měsíců, ale i na to kde a na koho se máte obrátit při
reklamaci, jak můžete reklamaci vyřizovat: osobní návštěvou v obchodní kancelá-
ři, písemně, přes internet. Kde má dodavatel nejbližší kontaktní místo, kam hlásit
poruchu měřícího zařízení elektroměru, spínacích prvků v případě denní a noční
sazby, na jak dlouho je uzavřena nová smlouva, jaké jsou platební podmínky, výpo-
vědní lhůta, aktivační poplatek, popř. deaktivační poplatek. Vybírat vhodného doda-
vatele nejen z pohledu cenové nabídky, nýbrž i stability, počtu zákazníků, ekono-
mických ukazatelů apod. Rovněž doporučuji získat o dodavateli informace na
internetu – www.srovnejenergie.cz.

Vzhledem k liberalizaci trhu s energiemi nabízejí velcí dodavatelé i dodávky ply-
nu. U jednoho obchodníka si můžete zajistit dodávku jak elektřiny, tak i plynu.

Stanislav Sk˘pala
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Úřad městyse upozorňuje
• Na základě  OZV č. 4/2010 vybírá městys Dřevohostice místní poplatek za provoz

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ního odpadu. Sazba poplatku pro poplatníka, t. j. pro fyzickou osobu s trvalým poby-
tem v obci (případně vlastnící v obci rekreační objekt) činí 400 Kč/osoba/rok 2011. OZV
v plném znění je zveřejněna na www.drevohostice.cz. Porušení povinností stanovených
touto vyhláškou bude postihováno podle platných právních předpisů.

• Poplatek za držení psa je stanoven OZV č. 2/2010. Roční sazba poplatku činí
100 Kč. Na Úřadě městyse Dřevohostice si vyžádejte evidenční známku pro psa. Upo-
zorňujeme, že pes, zadržený na veřejném prostranství v obci, bude dočasně umístěn
v provizorním kotci v předzámčí a majiteli bude vydán až po zaplacení částky 200 Kč.

• Pokud potřebujete užívat veřejné prostranství (komunikace, chodníky, veřejnou
zeleň nebo jiné pozemky v majetku městyse) pro umístění dočasné skládky (např. dře-
va, stavebního materiálu), pro postavení lešení, výkopové práce nebo k jiným účelům,
je nutno před započetím tuto skutečnost oznámit Úřadu městyse Dřevohostice a požá-
dat o souhlas. Užívání veřejného prostranství je upraveno Obecně závaznou vyhláškou
č. 2/2010, formulář žádosti najdete na www.drevohostice.cz – Úřad městyse.

• všechny platné Obecně závazné vyhlášky městyse Dřevohostice najdete na
www.drevohostice.cz nebo jsou uloženy na Úřadě městyse Dřevohostice
k nahlédnutí.

Projekt městyse Dřevohostice
Realizace úspor energií

v Základní škole Dřevohostice
V loňském roce městys podal žádost o dotaci do 16. výzvy Operačního programu

Životní prostředí a se svým záměrem uspěl. Předmětem projektu je realizace úspor
energií v objektu základní školy v Dřevohosticích prostřednictvím zateplení obvodo-
vých stěn, výměny výplní, zateplení stropů a podlahy v tělocvičně. Fyzická realizace
stavby začne v měsíci květnu 2011.

Projekt je spolufinancován Evropskou unií – Fondem soudržnosti a Státním fon-
dem životního prostředí ČR v rámci Operačního programu Životní prostředí.

Celkové způsobilé náklady na akci činí 8.238.327 Kč, z toho je příspěvek z fondu
Evropské unie 85 %, příspěvek SFŽP ČR 5 % a příspěvek městyse Dřevohostice
10 %. Celkové nezpůsobilé náklady jsou odhadovány na 7.992.522 Kč a budou hra-
zeny městysem Dřevohostice.
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Sãítání v roce Poãet obyvatel Poãet domÛ

1869 1 182 205
1880 1 287 215
1890 1 282 221
1900 1 341 230
1910 1 601 231
1921 1 488 248
1930 1 528 286
1950 1 518 350
1961 1 565 338
1970 1 532 344
1980 1 588 361
1991 1 549 413
2001 1 568 428

Zdroj: Český statistický úřad

K 31. 12. 2010 měly Dřevohostice1540 obyvatel a 495 domů s číslem popisným.
RR

Statistika počtu obyvatel za rok 2010
K 1. 1. 2010 bylo v Dřevohosticích hlášeno k trvalému pobytu 1549 obyvatel 
(790 mužů a 759 žen.)

Během roku 2010 se do naší obce 
• přihlásilo 26 občanů  a 28 občanů se odhlásilo
• narodilo se 12 dětí (6 děvčátek a 6 chlapečků)  
• 16  našich občanů vstoupilo do manželského svazku a 7 se rozvedlo
• 17 našich spoluobčanů zemřelo (11 žen a 6 mužů).

K 1. 1. 2011 bylo v naší obci přihlášeno k trvalému pobytu 1542 obyvatel (790 mužů
a 752 ženy), z toho 671 je svobodných, 678 ženatých nebo vdaných, 97 rozvedených
a 96 ovdovělých.

Ludmila Zehnálková

Počet obyvatel a domů
v Dřevohosticích

podle výsledků sčítání od roku 1869
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Podûkování
Chci touto cestou poděkovat všem sestrám a vychovatelkám z domova Adam,

které se staraly o mého bratra Pavla Zatloukala.
Když před 35 lety byli moji rodiče nuceni umístit mentálně postiženého Pavlíka do

ústavu, velmi těžce to nesli. Báli se, že v neznámých Dřevohosticích bude strádat.
Brzy se však ústav stal jeho domovem a to za velkého přispění sester. Za těch 35 let
se jich tam vystřídalo plno, a proto nebudu jmenovat. I na bratrovi bylo znát, že se
tam cítí dobře.

Jménem maminky a celé naší rodiny upřímně děkuji za mnohaletou péči.
Jaromír Zatloukal

Starosta chválí
• všechny občany, kteří provedli jarní úklid před svými domy i na obecních plochách

a chodnících, a také ty, kteří pečují o vysázené okrasné keře na ulici Novosady
• pana Jaroslava Čecha za pečlivou údržbu zeleně na hřbitově a živého plotu v ulič-

ce k zámku
• Leonku Pešákovou a Johanku Ryšánkovou, které roznášely občerstvení na set-

kání seniorů
• Josefa Horvátha z Domova Adam za odevzdání nalezené tašky
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
V˘znamné Ïivotní jubileum

si v měsících květnu, červnu a červenci 2011
připomenou tito naši spoluobčané:

92 let
Emilie Stoklásková

89 let
Marie Baďurová

86 let
Oldřich Hynek

85 let
Antonie Mrázková

82 let
Josef Matyáš

80 let
Stanislav Dvořáček

Josef Jemelík
Ludmila Kopečná
Ladislav Polášek

Libuše Žouželková
Ján Bortník

75 let 
Jan Kojecký

Marie Horáková

70 let
Věra Antlová

Jana Dvořáčková
Eva Kojecká

60 let
Ladislav Mikeš
Vladimír Orel

Oldřich Diringer
Marie Školoudová

Petr Neděla
Alena Říhová
Oldřich Cagaš

50 let
Vlastimil Panák
Vladimír Svršek
Jana Janečková

Viorel Chibici
Alena Ondrušková

V‰em jubilantÛm blahopfiejeme a do dal‰ích let pfiejeme pevné zdraví,
osobní ‰tûstí a Ïivotní optimismus.

Z na‰ich fiad ode‰li
Jarmila Chudějová

Pavel Zatloukal
Jaroslav Puss

Vladimír Růžička
Luděk Klimeš

Vojtěch Pacula
Jan Steiger

Jarmila Mráčková

VáÏení pozÛstalí,
pfiijmûte upfiímnou soustrast nad ztrátou blízkého ãlovûka.
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www.KANCLIR.cz
Hrabovská 5/39, Ostrava – Nová Bělá, Mitrovice, 724 00

Otevírací doba: Po – Pá 8:00–16:00

Tel.: 722 550 000, 732 650 203

DOPRAVA ZDARMA po celé ČR – při nákupu nad 7.000 Kč.

GARÁÎOVÁ VRATA od 9.999 Kã.
Výklopná, dvoukřídlá, sekční, rolovací. Manuální nebo s pohonem na dálkové ovládání.

Typizovaná i na míru.

PLOTY – PLETIVO – prodej materiálu na oplocení.

Poplastovaná nebo pozinkovaná pletiva, kované ploty, průmyslové, mobilní.

Pletivo s povrchem Zn+PVC výšky 100 cm od 35 Kč/m.
Pletivo v. 150 cm/oko 50x50 mm, Zn+PVC, za 55 Kč/m.
THUJE NA ÎIV¯ PLOT od 10 Kã/kus

Další okrasné dřeviny skladem. V zahradnictví můžete využít množstevní slevy.

Koupíte u nás také stínicí tkaninu – stínovka.

Kadefinictví – manikúra
DÛm sluÏeb, Dfievohostice

Kadefinictví – Andrea Kupcová
tel. 607 993 322

úter˘ 8.30–14 hodin
pátek 10–17 hodin

Kadefinictví – Dobromila Drábková
tel. 723 021 004

stfieda 10–17 hodin

Manikúra – Zdena Jouklová
tel. 728 316 424

pondûlí 10–17 hodin

Tû‰íme se na Va‰i náv‰tûvu



Jízdní řády autobusů
platné do 10. 12. 2011

směr Dřevohostice – Přerov
4:55, 4:58x, 5:45x, 6:00x, 6:44x, 6:45, 7:05xp, 7:10xn, 7:196+, 7:22x, 7:45x,
8:15x, 9:446+, 9:45x, 11:05, 12:486+, 12:50x, 12:55x, 13:10x, 14:05x, 14:10xn,
14:536+, 14:55x, 15:30xn, 15:556+, 16:04x, 16:10x, 17:056+, 17:14x, 18:33,
19:00, 21:00x, 21:116+

směr Přerov – Dřevohostice
4:25x, 5:30x, 5:35x, 5:40x, 6:05Vx, 6:156+, 6:20 , 6:25x, 6:55x, 7:00V6+, 8:00x6,
8:30+, 9:256+V, 9:35Vx, 10:40x, 10:45, 12:00x, 12:35x, 13:35, 13:40xn,
14:38x, 14:40x, 14:50x, 15:18xn, 15:20V, 16:00x, 16:206+, 17:00x, 17:35V,
18:25x, 18:306+, 19:40, 22:30

směr Dřevohostice – Bystřice p. Host.
5:05x, 6:05x, 6:28Vx, 6:356+, 6:45x, 7:25V6+, 8:236, 8:25x, 8:53+, 9:506+V,
9:55Vx, 11:056+, 11:10x, 12:59x, 13:556+, 13:59x, 15:04x, 15:45V, 16:25x,
16:406+, 17:25x, 17:55V, 18:50x, 20:006+, 20:05x, 21:20x, 22:506+, 22:57x

směr Bystřice p. Host. – Dřevohostice
4:40, 5:30x, 6:30x, 6:33, 7:05, 9:30, 10:51, 12:35, 13:50x, 14:40, 15:426+,
15:50x, 15:51x, 17:00x, 18:20, 18:46, 19:20x, 20:45x, 21:006+, 22:20x

směr Dřevohostice – Všechovice
4:40x, 5:46x, 6:44x, 10:006+, 11:05x, 14:08xn, 15:10x, 15:506+, 16:30x,
18:50x, 18:526+, 22:57x

směr Všechovice – Dřevohostice
4:25x, 5:25x, 6:30xn, 6:35xp, 6:406+, 7:42x, 12:106+, 12:40x, 14:55xn, 16:35,
17:40x, 20:30x

směr Dřevohostice – Vsetín
6:28x, 7:256+, 9:506+, 9:55x, 15:45, 17:55

směr Vsetín - Dřevohostice
5:30, 9:45, 14:356+, 14:45x, 17:40

x – jede v pracovních dnech
+ – jede v neděli a státem uznané svátky
6 – jede v sobotu,
n – nejede v době prázdnin
p – jede v době prázdnin
V – jede až do Vsetína

24. 12. a 31. 12. jsou některé spoje omezené

informace Přerov:
581 250 111, 581 209 307

informace Vsetín:
571 418 002, 571 498 211



Pochovávání basy

Vodění medvěda


